
Schůze výboru ČKS, 21. června 2022, 13.00hod, Praha, hotel Holiday 

 

Přítomni: M. Aschermann, J. Bělohlávek, M. Hutyra, J. Kautzner, A. Linhart, M. Mates, Z. Moťovská, P. 

Ošťádal, T. Paleček, R. Pudil, H. Skalická, J. Šťásek, M. Táborský, P. Widimský 

Předsedové asociací s hlasovacím právem: I. Karel, F. Málek, P. Kala, J. Peichl, M. Vrablík 

Předsedové pracovních skupin a členové kontrolní komise bez hlasovacího práva: V. Bulková, J. 

Janoušek, P. Kala, V. Melenovský, P. Jansa, J. Pařenica 

Omluveni: E. Klásková, P. Neužil, R. Rokyta, D. Zemánek 

 

A. Linhart informoval výbor o úmrtí významného dětského kardiologa, MUDr. Jana Škovránka, CSc. a 

výbor uctil jeho památku minutou ticha. 

  

1. Zápis z minulé schůze výboru ČKS 

Zápis dubnové schůze výboru ČKS byl schválen per rollam.  

 

2. Výroční sjezd 2022 – zhodnocení akce 

A. Linhart prezentoval výboru výsledky ze sjezdu:  

- Počet účastníků: virtuální vysílání 2. – 6.5. – mezi 370 a 520 sledujícími,  

- Prezenční část sjezdu 8. – 10.5. – celkem 2640 účastníků (800 členů ČKS; 1035 nečlenů ČKS; 

330 sester; 440 Slováci),  

- Virtuální vysílání 11. – 13.5. – mezi 516 až 650 sledujícími. K virtuálnímu sledování 

registrováno 400 osob.  

- Počet vystavovatelů: 41 (1 158 m2 výstavní plochy).  

Počet sekcí: 129 bloků celkem, vč. virtuálních částí: z toho 53 vyzvaných bloků Asociací, PS a odborných 

společností (11 z toho prezentováno virtuálně), 43 firemních sympozií (virtuálně bylo 22, v rámci 

prezenčního sjezdu tedy 21), 17 bloků volných sdělení (lékařská, sesterská, technická), 3 posterové 

sekce, To nejlepší z české kardiologie, Soutěž mladých kardiologů, 4 ostatní  

Počet zadaných abstrakt:  

- Celkem 175,  

- Soutěž mladých kardiologů – 12,  

- To nejlepší z české kardiologie – 29  

L. Klímová prezentovala výboru navštívenost sálů jednotlivých bloků.  

M. Táborský prezentoval finanční výsledky sjezdu – akce vyšla pozitivně. 

Výbor diskutoval připomínky, které byly vzneseny k organizaci sjezdu 

- Zastoupení firemních symposií – bylo v letošním roce menší během fyzického sjezdu než v roce 

2019 (22% vs. 30%) – diskutována možnost přesného vymezení časových oken pro firemní 

sdělení, otevřena otázka obědových symposií (omezena v BVV zákazem konzumace v Rotundě), 

zachována bude možnost pre-symposií ve virtuální podobě před začátkem konání sjezdu, která 

omezí počet firemních bloků během fyzického konání sjezdu 

- Virtuální vysílání následující po fyzické části sjezdu pro další roky nebude.  

- Připomínka ČAIK stran rotace programového a organizačního výboru – programový výbor se 

mění v podstatě každý rok, protože obsazení jsou předsedové spřátelených společností a 



předsedové pracovních skupin a asociací a ti všichni se časem obměňují. Organizační výbor je 

stanoven vždy na funkční období výboru, důvod ke změně nyní není, protože funguje dobře. 

Další změna bude diskutována se změnou výboru ČKS v roce 2023.  

 

Dále výbor hlasoval o variantách sjezdu 2022:  

- sobota – úterý – 17 pro,  

- neděle – středa – 1 pro,  

- neděle – úterý – 0 pro. 

 

Výbor diskutoval o navržených prostorách, kde sjezd pořádat v dalších letech. L. Klímová zjistí finanční 

podmínky a zda jsou volné v požadovaných termínech. 

- Brno BVV je zatím zajištěno Neděle – středa – bude poptáno zda lze konat kongres od soboty 

- Praha – O2 Univesrum – nevyhovující prostory pro výstavu (chybějící rozvody vody, odpadu, 

nízké stropy), drahý catering 

- Praha – Kongresové centrum Praha – bude poptáno 

 

P. Ošťádal navrhl, aby byla pořádána zvlášť vědecká konference celá v angličtině se zahraniční účastí a byla 

by věnována českým a zahraničním čistě vědeckým výsledkům. Výbor se shodl, že se k tomu nabízí 

podzimní České kardiologické dny – hlasování 18 pro. Vytvořením programu byl pověřen P. Ošťádal. 

Cílem je tedy fyzický sjezd a přesnější vymezení mantinelů pro firemní zastoupení. 

 

 

3. PS Pediatrie - Protest PS proti stanovení úhrady echokardiografického prenatálního vyšetření 

Dětští kardiologové dělají screeningová vyšetření plodu na vyloučení VSV a to byl prestižní program 

v ČR. Česká gynekologická společnost vyloučila z jednání ČKS a upravila úhrady vyšetření tak, že když 

gynekolog neindikuje toto vyšetření, získává navíc bonifikaci. Stal se tedy z toho komerční program. 

Návrh řešení: Oficiální stanovisko výboru ČKS – nesouhlas s regulačním opatřením pro rok 2023 a 

vyvolat jednání na MZČR – Ing. Helena Rögnerová. Zdůraznit, že není v souladu se standardy péče, zcela 

popírá screeningový program zavedený prof. Šamánkem, akcentuje samoplátecký systém screenigu – 

bohužel neakceptovatelné pro těhotné v sociální nouzi. 

Doporučení: Screening má být prováděn dětském kardiologem a hrazen z prostředků veřejného 

zdravotního pojištění. Koncept dopisu na MZ připraví E. Klásková a předloží výboru ke schválení. 

 

 

4. Různé 

a) A. Linhart zrekapituloval situaci ohledně ESC Election – již na předchozí schůzi se výbor shodl na 

podpoře těchto kandidátů: Prof. Luescher, prof. Seferovic a prof. Doehner. Volitelé jsou z řad výboru 

ČKS a mají ve volbě právo samostatného rozhodování. 

 

b) R. Rokyta požádal výbor o záštitu nad akcí 7. ročník plzeňského Kardiodne, který se uskuteční 21.9. 2022 

– výbor souhlasí. 

 

c) M. Táborský požádal výbor o záštitu nad akcí 13. Luklův den, který bude jako každý rok v Olomouci. Výbor 

souhlasí. 

 

c) Na výbor ČKS přišla žádost o přípravu bloku ČKS na Kongres Slovenské kardiologické společnosti – 

koordinací byl pověřen M. Hutyra a vytvoří blok o srdečním selhání ve spolupráci s F. Málkem. 

 



d) ČKS obdržela žádost o zahraniční cestovní stipendium do dr. Süssenbeka – výbor žádost zamítá. Zároveň 

výbor souhlasí s novým nastavením grantové politiky ČKS a rozšířením grantové komise. Bude projednáno 

během podzimu. Aktuální podmínky udělován grantů se ruší a busou staženy z webových stránek 

společnosti. 

 

e) Výbor obdržel žádost od dr. Kocúrové o posouzení možnosti vykonávání holtera. Výbor žádost zamítá. 

 

f) M. Vrablík informoval výbor o jednání KZP se zástupci VZP, ohledně tématu infarkt myokardu. KZP má 

všechna data od zdravotních pojišťoven a z MZ byli pověření, aby vytvořili indikátory kvality péče. Ve 

spolupráci s Neurologickou společností na tom pracují již několik let a před časem byla vyzvána i ČKS, aby se 

vyjádřila. Byla tedy vytvořena pracovní skupina šesti lidí, kteří se tomu věnují: M. Vrablík, A. Linhart, M. 

Táborský, J. Bělohlávek, P. Ošťádal a P. Kala. Indikátory jsou nyní připraveny k tomu, aby byly sdíleny 

s vedoucími kardiocenter. 

 

g) R. Pudil požádal výbor o záštitu nad cyklem přednášek geriatrické kardiologie o srdečním selhání. 

Program připravili R. Pudil, V. Danzig, J. Veselý a P. Jurášková. Výbor souhlasí. 

 

h) P. Jansa požádal výbor o záštitu nad akcemi Masterclass on Pulmonary Hypertension 21.-22.10. 2022 a 

Kurz plicní hypertenze 4.-5.11. 2022. Výbor souhlasí. 

 

 

5. Noví členové 

Řádní – lékaři: 

MUDr. Martina Vacovská, Praha 

MUDr. Dagmar Ulrichová, Praha 

MUDr. Alona Bondar, Karlovy Vary 

MUDr. Veronika Hejnová, Úpice 

MUDr. Martin Jaroš, České Budějovice 

MUDr. Jana Kadlecová, Mladá Boleslav 

MUDr. Martina Kamasová, Šternberk 

MUDr. Lorina Mihaliová, Praha 

MUDr. Ludmila Pavlíčková, Praha 

MUDr. Vojtěch Pecka, Třeboň 

 

Řádní – nelékaři: 

Bc. Štěpán Chládek, Olomouc 

Ing. Věra Filipcová, Praha 

Bc. Julian Gant, Praha 

Ing. Anzhelika Kamkina, Praha 

Ing. Jakub Karch, Praha 

 

Mimořádní: 

Kateřina Dašková, Ostrava 

Bc. Hana Nováková, Třebíč 

Iva Pendlová, Třebíč 

Kateřina Pilíková, Praha 

 

 



Zahraniční 

MUDr. Zuzana Vašková, Prešov 

MUDr. Marcela Ivanová, Bratislava 

MDUr. Andrea Rabatinová, Prešov 

 

 

 

Výbor hlasoval o přijetí nových členů: Pro , proti 0. 

 

Příští schůze výboru se uskuteční dne 13. září 2022, zoom. 

 

 

……………………………………………………………. 

Zapsali: Iva Pavézková, Aleš Linhart 

 

 

 

 


